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editorial
Vážení čtenáři,
snad mi prominete, když se v období, kdy se nejvíce hovoří o sněhové kalamitě, 

o neuklizených chodnících, o příliš dlouhé a neústupné zimě, o obstrukcích poslanců 
a neochotě řešit podstatné, na chvíli zastavím a zamyslím nad tím, do jaké míry jsme 
schopni – a hlavně ochotni – podřídit své zájmy a své pohodlí někomu, kdo hůře 
slyší, špatně chodí, potřebuje naši pomoc, zapomíná věci, které byly pro něj předtím 
samozřejmostí… Jsem ve věku, kdy už nemusím pečovat o své děti, protože ony 
vlastně o péči ani nestojí, ale o to blíže jsem věku, kdy ti, co už dlouho nepečovali 
o nás, naši péči potřebují.

Není příliš obvyklé žít se stařičkými rodiči, kteří si mnoho let uměli poradit sami 
a natolik kypěli zdravím, že když mohli, pomohli i nám. A našim dětem…

Je štěstí mít podmínky pro to, aby matka nebo otec, kteří vychovali často mnoho dětí, mohli sdílet s námi na sklonku 
života společný domov. „Kam s ním?“ ptají se sourozenci, kteří žijí v malém panelákovém bytě a předpokládají, že sestra 
nebo bratr, který má velký dům, má pro péči o rodiče lepší podmínky. Dojde i na hádky, protože argumentů, proč si jej 
nevzít k sobě, bývá vždy dost. Pak je závěr jednoznačný: Domov pro seniory.

Jak krásné řešení pro ty, kteří chodí ještě do práce a sami mají plný dům dětí, jak smutné řešení pro ty, kteří rodiče 
odloží tak, jako oni jeho kdysi do jeslí. Jen proto, že si konečně chtějí svého důchodu užít. 

Nevíme, do čeho jdeme, když nám srdce změkne a o bezvládného příbuzného se rozhodneme postarat sami. Říkají 
nám, že si budujeme schody do nebe, že jsme obětaví a Bůh se nám za to odvděčí, že jsme trpěliví a zasloužíme si obdiv… 
A když přijdou chvíle, kdy o ty schody nebeské vlastně ani nestojíme, přivítáme každičkou pomoc z druhé strany. 

V Hulíně, jako nakonec všude jinde v naší zemi, seniorů přibývá a přibývá i těch, kteří si už sami pro nákup nedojdou 
a vlézt do vany bez cizí pomoci je pro ně nereálná představa. Pak se někdy stane, že už netrefíme domů a když nám chce 
někdo pomoci, za živý svět si nevzpomeneme na vlastní adresu… Když jsme na tom ještě hůře, potřebujeme pleny 
a převracet v posteli, nakrmit či převléci… Řešení je jasné: Domov pro seniory.

Mnozí z nich by už byli v domově dávno, nebýt toho, jak se hulínští představitelé radnice snaží jim pomoci. Dva 
pečovatelské domy nemohou poskytnou střechu nad hlavou všem. Desítky jsou jich rozmístěny v seniorských domovech 
po celém okrese a každý rok před Vánocemi za nimi vyjíždí starosta a místostarosta, aby jim připomenuli, že tam doma 
na ně pamatují. Charita Kroměříž, která se před víc než rokem starala o ty, kteří ještě jakž-takž přežívají doma (a jsou 
vděční za svou vlastní postel), neposkytla těmto lidem vše, co si opravdu zasloužili. Myšlenka napravit to neměla daleko 
k činu a dnes už existuje pečovatelská služba, která je schopna jim v domácím prostředí zajistit maximum. Když je třeba, 
dochází pečovatelky i víckrát za den a příbuzní, kteří jsou pohlceni prací nebo žijí mnoho kilometrů od jejich domova, 
mohou klidně spát. Na sociálním odboru se denně zamýšlejí nad tím, jak pomoci ještě více. Radní si lámou hlavu, jak 
dostat domů všechny, kteří jen díky tomu, že zestárli a nejsou soběstační, museli z rodného Hulína pryč. V kompetentních 
hlavách se nyní rodí vize o denním stacionáři, který by důstojnému stáří napomohl.

Když vypukne předvolební šílenství, když anonymy zaneřádí naše emailové adresy, když se nám do poštovních 
schránek začnou hrnout vzkazy, kdo jaká svinstva kde napáchal, když se dozvíme, že někdo s někým někde byl nebo 
někomu něco neslušné navrhl, když se začnou lidé obviňovat z úplatkářství, aniž by svá tvrzení jakkoliv uměli doložit… 
Vzpomeňme si, zda ti, kteří pomoci chtějí a umí, opravdu patří „do starého železa“.

Už slyším, jak mě ostřelují jedovaté šípy naplněny vzkazy: Fandíš jim? Co ti za to slíbili?
Mně nic, ale sliby, které dali těm, kteří je nejvíc potřebují, zatím splnili.

 Vaše Alžběta Škarpichová
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Usnesení č. 76

Rada města po projednání a v souladu se zák. č. 128/2000 
Sb., o obcích, ve znění později vydaných předpisů

1) doporUčUje zastUpitelstvU města
a) schválit záměr prodeje volné bytové jednotky č. 136/3 
o velikosti 1+1 umístěné v Hulíně na ul. Kostelní v domě 
čp. 136, na pozemku parc. č. 2733 zast. plocha se spo-
luvlastnickým podílem na společných částech domu čp. 
136, spoluvlastnickým podílem na společných částech 
domu čp. 136 a spoluvlastnickým podílem na pozemku 
parc. č. 2733 zast. plocha, každý o velkosti id 4214/55646, 
vše v k. ú. a obci Hulín za nejvyšší nabídnutou cenu. 
Vyvolávací cena činí 250.000,- Kč;
b) schválit zrušení Smlouvy o budoucí smlouvě kupní 
na byt č. 1321/8 v domě čp. 1321 na ul. Družba v Hulíně 
s paní Marií Hudečkovou s tím že pí Marii Hudečkové 
bude vrácená částka 366 221,50 Kč, což je částka, kterou 
pí Hudečková již na splátkách za byt uhradila.
Za body 1a), b) zodpovídá: p. Váňa.

2) scHvalUje
a) Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení práva odpoví-
dajícího věcnému břemenu na částech pozemků parc. 
č. 878, 879, 880 a 881, vše v k. ú. Hulín pro vedení NN f. 
E.ON Distribuce, a. s. České Budějovice, IČ 28085400 pro 
kabelové vedení NN a současně pověřuje starostu města 
jejím podpisem;
b) Smlouvu o zřízení věcného břemene na pozemcích 
parc. č. 2858/20, 2858/22, 2871 a 2837/29, vše v k. ú. 
Hulín pro podzemní vedení VN f. I. Slunel, s. r. o., nám. 
Míru 1217, Hulín IČ 283 48 362;
c) ukončení nájmu nebytových prostor na nám. Míru 113 
na žádost nájemce Ing. Ladislava
Kolárského k 31. 1. 2010;
d) záměr nájmu části nebytových prostor o výměře 72 m2 
na nám. Míru 113 v k. ú. Hulín;

z 76. schůze rady města Hulína, konané dne 21. ledna 2010
e) pozastavení plateb nájmu nebytových prostor části 
domu čp. 800 na Záhlinické ul. po dobu 4 měsíců z vážných 
osobních důvodů nájemce s preferencí podnájmu (dle 
výběru nájemce) od března 2010;
f) přidělení bytu č. 207 v DPS na ul. Nábřeží čp. 1314 
v Hulíně paní Miladě Rozehnalové, bytem Hulín, Wolkerova 
ul. čp. 884 na dobu neurčitou;
g) Účetní odpisový plán MATEŘSKÉ ŠKOLY ul. Eduarda 
Světlíka, Hulín, příspěvkové organizace na kal. rok 2010. 
Za body 2a) – f) zodpovídá: p. Váňa, za bod 2g) zodpovídá: 
RNDr. Zavadil.

3) rUší
a) usnesení RM č. 71 písm. d) ze dne 5. 11. 2009;
b) přijímání žádostí o byty. 
Za body 3a), b) zodpovídá: p. Váňa.

4) vyHlašUje
a) I. kolo výzvy k podání žádostí o poskytnutí veřejné fi-
nanční podpory z Programového fondu města pro rok 2010 
s celkovou finanční dotací ve výši 200 tis. Kč, z toho 40 000,- 
Kč (oblast sociální), 70 000,- Kč (oblast kulturní) a 90 000,- 
Kč (oblast sportovní) na pravidelnou činnost neziskových 
organizací. Za tento bod zodpovídá: RNDr. Zavadil.

5) Bere na vědomí
a) dopis pí Dobromily Kvasničkové ze dne 16. 12. 2009 
a zaujímá k němu toto stanovisko: Město Hulín nebude 
zpochybňovat rozhodnutí příslušných (dotčených) stát-
ních orgánů s tím, že je připraveno jednat o společném 
prodeji předmětných pozemků na základě společného 
písemného návrhu ostatních podílových spoluvlastníků 
pozemků uvedených na LV č. 2083 v k. ú. a obci Hulín;
b) oznámení ředitelky Základní školy Hulín, okres Kroměříž 
o chodu školní družiny při ZŠ v době pololetních a jarních 
prázdnin;
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c) oznámení ředitelky Základní školy Hulín, okres Kroměříž, 
se sídlem Nábřeží 938, Hulín o konání zápisu dětí do prv-
ních tříd, který se uskuteční dne 28. 1. 2010; 
d) oznámení ředitelky Mateřské školy, ul. Eduarda 
Světlíka, Hulín, příspěvkové organizace, o konání zápisu 
dětí na školní rok 2009/2010, který se uskuteční 8. 4. 2010 
v budově detašovaného pracoviště MŠ v Záhlinicích, a 15. 
4. 2010 v budově pracoviště MŠ na Družbě 1132;

e) oznámení ředitelky příspěvkové organizace DECENT 
Hulín o konání zápisu dětí do jeslí, který se uskuteční 
dne 15. 4. 2010.

V Hulíně dne 21. ledna 2010

Mgr. Roman Hoza – starosta
Petr Polák – místostarosta 

senioři

Standardy kvality sociálních služeb doporučované 
Ministerstvem práce a sociálních věcí (dále jen MPSV) 
od roku 2002 se staly závazných právním předpisem 
od 1. 1. 2007. Vycházejí z koncepce naplňování základních 
lidských práv a svobod tak, jak jsou uvedeny v Deklaraci 
základních lidských práv a svobod a zakotveny v právních 
dokumentech České republiky.

Standardy kvality sociálních služeb jsou jakýmsi 
souborem kritérií, pomocí kterých se posuzuje kvalita 
poskytované sociální služby. Standardy kvality sociál-
ních služeb budou vždy spojovány se zákonem o soci-
álních službách a jsou synonymem velkých změn, které 
nová právní úprava v sociálních službách přinesla. Se 
zákonem o sociálních službách byla v prováděcí vyhlášce  
č. 505/2006 Sb. poskytovatelům sociálních služeb dána 
zákonná povinnost dodržování tzv. standardů kvality 
sociálních služeb. Jejich plné znění je obsahem přílohy  
č. 2 vyhlášky MPSV č. 505/2006 Sb., prováděcího předpisu 
k zákonu č. 108/2006 Sb., o sociálních službách, v platném 
znění. Obsahují definici 15 standardů, jejichž obecnou for-
mulaci doplňují konkrétní kritéria, kterých je celkem 48.

Standardy kvality sociálních služeb platné od roku 
2007 však vznikaly již o pár let dříve, zejména v letech 2000 
– 2002 a během svého vzniku byly porovnány se standardy 
západních zemí. Mají zaručovat určitou úroveň kvality 
poskytovaných sociálních služeb. Lze však konstatovat, že 
i za předpokladu jejich naplnění nemusí být služba uživate-

všeobecné standardy kvality sociálních služeb
lem sociální služby hodnocena jako kvalitní, a to především 
ze dvou důvodů. Prvním důvodem může být skutečnost, že 
standardy kvality sociálních služeb jsou dány shodně pro 
všechny typy služeb, není tedy brán zřetel na individuální 
specifikum jednotlivých sociálních služeb. Druhým důvo-
dem je v úvodu zmíněný rozměr pojmu kvality. V momentu, 
kdy standardy kvality budou splňovat víceméně všechna 
zařízení sociálních služeb, resp. všichni poskytovatelé so-
ciálních služeb, budou jako „kvalitní poskytovatelé“ hod-
noceni ti, jejichž služby budou nadstandardní, tj. nabíd-
nou něco více, než je stanoveno zákonným standardem. 

Standardy kvality sociálních služeb jsou základní 
principy a pravidla poskytování sociálních služeb a mě-
řítka pro hodnocení jejich plnění. Nejde tedy o řízení 
kvality. Jednotlivé standardy jsou hodnoceny dle krité-
rií v rámci každého standardu. Zavádění a naplňování 
standardů hodnotí inspektoři sociálních služeb, kteří 
v souladu s metodikou inspekcí stanoví procento naplnění 
standardů poskytovatelem. Úkolem každé sociální služby 
je naplňovat zákonem definované požadavky.

Standardy kvality se zaměřují na oblast adminis-
trativní a praktickou. Každý poskytovatel sociální služby 
musí naplňovat požadavky kladené na popis činností, 
které provádí ve vztahu k uživateli i ke svým pracovní-
kům, musí definovat, jak pracuje v personálním řízení 
atd. Jedná se o komplexní pojetí fungovaní sociální služ-
by. Poskytovatel tedy formuluje různá nařízení, metodiky 
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nebo manuály, které popisují systém práce. Zohledňuje 
zavedenou praxi a zákonné požadavky.

Výchozím principem při tvorbě standardů kvality 
sociálních služeb byla snaha zajistit, aby sociální služby 
směřovaly k podpoře setrvání člověka nacházejícího se 
v nepříznivé osobní situaci v přirozeném prostředí a k rozvoji 
jeho přirozených sociálních vazeb. Ve standardech kvality 
sociálních služeb by proto měly být definovány takové 
požadavky na kvalitu služeb, které budou zárukou vyrovnání 
příležitostí uživatelů sociálních služeb ve společnosti.

Standardy kvality sociálních služeb jsou také po-
můckou pro poskytovatele, kteří usilují o poskytování 
dobrých a účinných sociálních služeb, respektujících 
rovný přístup ke vzdělání, práci a k dalšímu občanské-
mu a osobnímu uplatnění. Standardy kvality jsou tak 
základním předpokladem plnohodnotného, důstojného 
a svobodného života jejich uživatelů. 

oBsaH standardů kvality
procedurální standardy
• Cíle a způsoby poskytování sociálních služeb
•	 Ochrana práv osob
•	 Jednání se zájemcem o sociální službu
•	 Smlouva o poskytování sociální služby
•	 Individuální plánování průběhu sociální služby
•	 Dokumentace o poskytování sociální služby

•	 Stížnosti na kvalitu nebo způsob poskytování 
 sociální služby
•	 Návaznost poskytované služby a další dostupné zdroje

personální standardy
•	 Personální a organizační zajištění sociální služby
•	 Profesní rozvoj zaměstnanců

provozní standardy kvality sociálních služeb
•	 Místní a časová dostupnost poskytované sociální služby
•	 Informovanost o poskytované sociální službě
•	 Prostředí a podmínky
•	 Nouzové a havarijní situace
•	 Zvyšování kvality sociální služby

Velký důraz je kladen na ověřování standardů kvality 
sociálních služeb a jejich provázanost na praxi poskytova-
telů. Platí pravidlo, že co je uvedeno v dokumentu, musí 
být realizováno. 

Systémy kvality sociálních služeb jsou charakteris-
tické předně popisem činností a dále výkonem popsaných 
činností. Není asi nutné hovořit o tom, jak je obtížné 
popsat všechny činnosti v dané sociální službě. Je to 
dlouhodobý úkol, který se vyvíjí s časem a nikdy nekončí. 
Kvalitu lze stále zvyšovat.

V příštím vydání se již zaměříme na obsah a popisy 
jednotlivých typů standardů. Příště tedy standard č. 1 – 
Cíle a způsoby poskytování sociálních služeb.

Pečovatelská služba DECENT, p. o.

oBčanské sdrUžení zdravotně postiženýcH 
HUlín a klUB spccH informUje
společná cvičení – 1., 8., 15. a 22. února vždy od 13.30 
do 14.30 hodin.

klubová činnost: Promítání o přírodě kolem nás – 25. 
února jsou zváni členové sdružení k posezení v klubovně 
ve školní zahradě. V 15 hodin se s nimi sejde ochránce 
přírody a zastupitel města Hulína Pavel Šálek. 

kontakt: Po a Čt od 15 do 17 hod v klubovně sdružení, 
tel.: 773 152 279, www.hulin.cz, e-mail: OSzdravpost@
seznam.cz.

Pedikérka Horáková si na nedostatek klientů v hulín-

ském domě s pečovatelskou službou na Nábřeží stěžo-

vat nemůže. Na suchou pedikúru, která je zdravotně 

vyhovující zejména pro lidi s diabetem, si senioři brzy 

zvykli a o své chodidla začali vzorně pečovat.
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Uplynulý rok prožili opět aktivně

Členové Občanského sdružení zdravotně postiže-
ných v Hulíně se ve středu 10. února sešli na výroční 
členské schůzi, aby zhodnotili svou činnost za uplynulý 
rok. Slavnostní ráz schůze podtrhla návštěva vzácných 
hostí, mezi nimiž nechyběl ani starosta Hulína Roman 
Hoza, vedoucí sociálního odboru a školství Ladislav 
Zavadil a další hosté. 

Sdružení čítá na 170 členů. V loňském roce jejich 
řady opustilo z nejrůznějších důvodů 15 členů, tři z nich 
žel navždy.

Předsedkyně sdružení Pavla Poláková informovala 
přítomné o zdravotních programech jako je pravidel-
né cvičení a plavání, různých edukačních programech, 
z nichž vzpomeňme alespoň rekondiční pobyty jako byl 
ten v Luhačovicích nebo poznávací pobyty, které zčásti 
v loňském roce pokryl příspěvek nadace Děti, kultura, 
sport Uherské Hradiště. Zdravotně a tělesně postižení 
v Hulíně patří k nejaktivnějším organizacím ve městě, a to 
navzdory tomu, že někteří z členů se již dožívají úctyhod-
ného věku. Jednou z nich je i Jiřina Pospěchová, která se 
v těchto dnech v relativně dobrém zdraví dožila devadesáti 
let, což byl také důvod, aby jí toho dne pogratulovala jak 
předsedkyně sdružení, tak i další jeho členové. Ke gratulaci 
se připojil i starosta města Mgr. Roman Hoza.

Zdravotně a tělesně postižení své stáří prožívají 
aktivně a s plným nasazením navzdory různým, zejména 
fyzickým omezením. Navštěvují společně divadlo, téměř 
nechybí na žádné z kulturních akcí pořádaných Kulturním 
klubem Hulín, potkat je lze v Akademii třetího věku, 
která se každý měsíc koná v Městské knihovně. Absolvují 
turnaje v kuželkách, vystoupení místních dětí a úzce spo-
lupracují s Městskou knihovnou, v níž si už mnozí z nich 
našli cestu i k takovým technologiím, jako je internet.

V červnu plánují ozdravní pobyt ve Velkých 
Karlovicích a do té doby mnoho dalších aktivit, o nichž 
se dozvídají i jako čtenáři na stránkách Hulíňanu.

Sdružení dobře spolupracuje také se sociálním 
odborem MěÚ, který seniorům věnuje rok od roku větší  

Zdravotně postižení se scházejí rádi. V tom, aby přišli na výroční členskou schůzi, jim nezabránily ani kluzké chodníky.

Oslavenkyně, 90letá paní Jiřina Pospěchová, dostala kytici od předsedkyně sdružení a krátce povyprávěla, jak se pořád o vše zajímá a jak pečuje o své zdraví.

Program schůze seniorům zpříjemnily hulínské mažoretky ze skupiny Kontrasty. 
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pozornost. Jak na výroční členské schůzi informovala 
členy sdružení referentka odboru Jiřina Floriánová, 
k loňským přednáškám, které pro ně město připravuje, 
přibudou i letos mnohé další, které obohatí nejen jejich 
obzor, ale nabídnou jim i návod na to, jak prožít plno-
hodnotné stáří. Jiřina Floriánová je také informovala 
o dalším připravovaném projektu, který bude po před-
chozím s bezpečnostními zámky na jejich obydlích 
zaměřen na prevenci proti domácímu násilí a násilí 
proti seniorům. Tento projekt se bude ovšem týkat širší 
skupiny obyvatel, protože do něj budou zahrnuty i ženy 
v produktivním věku.

Jedním z hostů byla i ředitelka společnosti DECENT 
Jiřina Štěpánková, která přítomné upozornila na některé 
nové služby, jež ve spolupráci se sociálním odborem seni-
orům nabízí. Starosta Hulína Mgr. Roman Hoza jako host 
k členům sdružení promluvil jako poslední. Konstatoval, 

že rozhodnutí města ke změně v poskytování sociálních 
služeb z kroměřížské charity na město Hulín bylo správ-
ným krokem. Nejenže zajistilo finanční průhlednost, ale 
jak ukázal již první rok činnosti sociálních služeb v Hulíně, 
počet žádostí o sociální pomoc neustále narůstá.

Nakonec došlo i na děkovná slova, která byla vzá-
jemná. Starosta poděkoval všem, kteří se na činnosti 
sdružení velkou měrou podílejí, a jmenovitě poděkoval 
členům, zejména paním Střálkové a Bradíkové, kteří se 
nezištně a s láskou starají o uchovávání hanáckých tradic 
v Hulíně. Předsedkyně sdružení Pavla Poláková pro změnu 
nezapomněla starostovi poděkovat za to, že jejich aktivity 
město Hulín finančně podporuje.

Pracovně-společenské posezení obohatil i kulturní 
program, o který se tentokrát postaraly hulínské mažo-
retky ze skupiny KONTRASTY. 

(aš)

společnost

Vzpomínáme

V uplynulém měsíci jsme se rozloučili s těmito 
našimi spoluobčany:

petr janota (1957)
josef duda  (1928)

opustili nás

Osmnáctého února by se dožila 85 let naše drahá 
maminka anežka šimoňUková 
a tatínek františek šimoňUk

by 8. března oslavil 91 let. 
Na oba naše drahé zesnulé vzpomínají s láskou a úctou 

dcery Jana, Jarmila a syn František s rodinami.

vzpomínka
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rok 2009 byl rokem krize, dluhy zůstávají 

zatížit se splátkami tzv. na dřeň, kdy s momentál-
ním příjmem vycházíte na stokoruny, se rozhodně 
nevyplácí. dlužník může totiž velmi jednoduše 
přijít o všechen svůj majetek a střechu nad hlavou, 
a to i když je třeba už v polovině své splátkové 
tratě. přitom exekucí mohou být postiženi i další 
rodinní příslušníci. 

Ekonomická krize, 
která zachvátila nejen 
celou Českou republiku, ale i celý svět, měla nepříjemný 
dopad na život většiny z nás. Nejhůře jsou na tom lidé, 
kteří si na svou „osobní krizi“ zadělali už dávno předtím. 
Zadělali si na ni především tím, že nebyli schopni žít tak, 
aby nesahali hlouběji než do vlastní kapsy. O tom, aby 
pamatovali na zadní kolečka, ani nemluvě. Dáte mi zajisté 
za pravdu, když řeknu, že jisté úspory, ač z minimálního 
rodinného rozpočtu, se vyplácejí. Nelze přece žít z ruky 
do úst a nemyslet na to, že se nám nemusí vždy dařit tak, 
jak bychom si představovali. Někdy každému z nás přestane 
svítit sluníčko a problémy jsou nasnadě. Stačí přijít o práci 
a absence úspor se pro mnohé z nás stává malou osobní 
katastrofou. Není z čeho zaplatit byt, odvoz komunálního 
odpadu, není z čeho uhradit složenky či úvěry, které jsme 
si neuváženě vzali v domnění, že to zvládneme. Že není 
každý den posvícení? O tom se přesvědčili i v loňském roce 
(a přesvědčují se dál) i někteří hulínští občané. 

jak jsme na tom s dluhy? to už byla otázka pro 
vedoucí právního odboru měÚ Hulín jUdr. danuši 
lemberkovou: 

V uplynulém roce občané dlužili městu nejvíce 
na nájemném. K 31. 12. 2009 tento dluh představoval 
částku 889.018,- Kč. Další pohledávkou bylo neuhrazení 
služeb za odvoz odpadu. K 31. 12. 2009 činil tento dluh 
celkem 940.947,- Kč.

Další jsou pak přeplatky na sociálních dávkách, 
které činily cca 35.026,- Kč.

město Hulín bylo tedy nuceno podat návrhy soudu. 
kolik jich bylo?

V roce 2009 bylo podáno 63 návrhů na exekuce 
za neplatiče za svoz odpadu, jejichž celková dlužná částka 
činila 26.373.- Kč. Z toho bylo k 31. 12. 2009 vymoženo 
10.826,- Kč. Jde o dlužníky za odpad z roku 2005 až 2006 

a převážně jde o částky 
555,- Kč a menší. Jsou 
vymáhány i dlužné část-

ky za odpad ve výši 70,- Kč. Dlužníci byli řádně vyzváni 
k uhrazení své pohledávky i následně vyzýváni, aby se 
dostavili k projednání a sepsání splátkového kalendáře, 
ale této nabídky využila jen malá část z nich. Jde jen asi 
o 10 případů.

jak město postupuje v případě, že ani splátkový 
kalendář se dlužníku nedaří vždy dodržet? jste 
nekompromisní, nebo ve výjimečných případech 
přihlédnete na momentální situaci a nepředáte 
případ dlužníka rovnou soudu?

Pokud dlužník nedodržuje svůj závazek, podává se 
nekompromisně návrh k soudu.

ani loňský rok nebyl co do občanského soužití 
a slušných mravů bez přestupků. tuto agendu vede 
na měÚ v Hulíně jana kraváčková, a tak naše další 
otázka byla adresovaná právě jí.

jak je to tedy s přestupkovými řízeními v Hulíně?
V roce 2009 bylo evidováno celkem 94 přestupko-

vých spisů, z toho bylo v ústním jednání projednáno 46, 
v blokovém řízení bylo projednáno 14 a v příkazním řízení 
jich bylo projednáno 6. 

pokuty zaplaceny 
bez průtahů

dluhy se vymáhají soudně



Hulíňan     2/2010

8

dění ve městě
téměř stovka přestupkových spisů předznamená-
vá, že měÚ uložil i docela slušnou řádku pokut… 
čeho se týkaly nejvíce?

Na pokutách, které byly uloženy, bylo vybráno 
celkem 8.850,- Kč. Nejvíce přestupků bylo na úseku 
přestupků proti občanskému soužití, celkem jich bylo 
projednáno 35. Dalších 13 přestupků se vloni projedná-
valo na úseku přestupků proti majetku. Je potěšitelné, 

že v roce 2009 nebylo nutné projednat žádný přestupek, 
kterého by se dopustil mladistvý. 

jaká byla nejvyšší pokuta?
Nejvyšší uložená pokuta v roce 2009 byla 1.000.- Kč. 
Ráda bych závěrem poznamenala, že všechny poku-

ty, které jsme uložili v roce 2009, uhradili tito „provinilci“ 
dobrovolně. Alžběta Škarpichová

připraveným štěstí přeje

s místostarostou petrem polákem projíždíme městem…

město Hulín opět uspělo se žádostmi na státní 
fond životního prostředí v praze. čemu vděčíme 
za tento úspěch?

Pokud se rozhodneme, že o nějakou státní dotaci 
zažádáme, připravíme si podklady, které prokáží naši 
připravenost jít do jednotlivých projektů s maximální 
seriózností. Před několika týdny jsme se tak vypravili 
na Státní fond životního prostředí do Prahy a předložili 

jsme návrhy, které se týkaly zateplení a výměny oken 
na všech čtyřech budovách ZŠ Hulín a na obou budovách 
mateřských škol. Předpokládáme, že z celkové, dosud 
zatím nespecifikované částky, bude muset město uvolnit 
ze svého rozpočtu přibližně 20 % na dofinancování. 
Předpokládáme, že v průběhu letních prázdnin by už 
měly práce na těchto akcích začít.

máte už představu o tom, co by po těchto žádos-
tech mělo následovat?

Věděli jsme o tom, že je vyhlášen další program 
na zateplení a výměnu oken, který je o něco jednodušší, 
protože už není vázán na výměnu tepelného zdroje, 
a tak jsme v průběhu ledna zpracovali nové projekty tak, 
abychom je nejpozději do 2. února předali na agenturu 
životního prostředí ve Zlíně. Na tomto se podíleli s ma-
ximálním úsilím nejen pracovníci MěÚ, ale i projektanti. 
Bývají to někdy chvíle opravdu hektické. Vždyť starosta 
Hulína Roman Hoza v poslední den předání žádosti 
přímo na cestě do Zlína stačil na koleně v autě podepsat 
a orazítkovat poslední dokument.

Už jen připomeňme, že tyto projekty se týkají 
obou budov SVČ a budovy Sportovního areálu v Hulíně. 
Do těchto žádostí se nám už bohužel nepodařilo připravit 
dokumentaci a žádost o dotaci pro Kulturní klub Hulín, což 
ovšem hodláme učinit při nejbližší možné příležitosti.

Dva topoly, které budou muset také padnout k zemi, 

leží přímo na přívodu vody do Hulína. 
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dění ve městě
stále se na nás obracejí čtenáři Hulíňanu s do-
tazy, kdy se konečně začne budovat vodovod 
v záhlinicích a chrášťanech.

Celý balík projektové dokumentace na akci Vodovod 
Záhlinice – Chrášťany jsme už rovněž poslali na Státní 
fond životního prostředí, a to ještě v průběhu ledna 
letošního roku. V lednu proto, že na tomto projektu 
se pracovalo dlouho s ohledem na množství vlastníků 
pozemků, se kterými muselo být navázáno jednání, 
a hlavně – bez jejich souhlasu to nešlo.

Chtěl bych i touto cestou pochválit pracovníky 
odboru správy majetku města , kteří neúnavně vyjed-
návali s každým vlastníkem osobně, což opravdu ne-
bylo vždy jednoduché. I proto se některé věci poněkud 
protáhly. Například na projektu plynofikace, která byla 
úzce vázána na stavbu vodovodu, se díky dokončení 
všech zmíněných jednání s vlastníky už v těchto dnech 
intenzivně pracuje.

to byla ta jednání opravdu tak náročná? vždyť 
na vodovod i plynovod přece čekali i lidé, kteří se 
svých pozemků zříkali… 

Ač by se některým občanům tato jednání zdála být 
nepřiměřeně dlouhá, je nutné, aby si uvědomili, že tato 
stavba byla, pokud jde o její přípravu, nesmírně složitá 
a časově náročná.

pokaždé, když se začnou kácet stromy, na hlavu 
představitelů radnice se sesype spousta kritických 
slov. tentokrát se kácelo za sídlištěm družba, jak 
se říká „za betoňákem“. proč?

Třicet topolů, které musely padnout k zemi, už 
vážně ohrožovalo nejen zdraví a životy lidí, ale i jejich 
majetek. Konkrétně byly ohroženy garáže v blízkosti 
topolové aleje. Velmi se zvažovalo, zda je pokácet, ale 
ukázalo se, že je to nevyhnutelné. Stačil větší poryv větru 
a kolemjdoucím doslova padaly na hlavy těžké větve. 
Když se obtěžkaly ještě i zmrzlým sněhem, nebezpečí 
bylo příliš vysoké. A dolů půjdou i další dva, které stojí 
doslova na přívodu vody do Hulína. Kdyby v těchto mís-
tech prasklo vodovodní potrubí, byl by pak podmáčený 
topol pro kolemjdoucí ještě nebezpečnější.

když se kácí, bude se i sázet?
Samozřejmě, že bude. Odbor životního prostředí už 

má připraven projekt k výsadbě. Pokud vím, těch třicet 
pokácených topolů by mělo nahradit dalších třicet stro-
mů, ovšem tentokrát to budou jasany, duby a javory. 

Pokud jde o ty topoly, občané nám tentokrát ani tolik 
nespílají. Sami jsou si vědomi toho, že jsou to nebezpečné, 
velmi přestárlé stromy, které ohrožují je a hlavně jejich 
děti. O potížích alergiků s nálety květů topolů ani nemluvě. 

Místostarosta Petr Polák má o budoucnosti bývalé vlečky k UNITEXu jasno. Zástupci radnice by tu rádi vybudovali příjezdovou silnici.

máte už představu, jak by toto místo, v němž před 
nedávnem ještě byla železniční vlečka, která vedla 
do UniteXu, mělo v budoucnu vypadat?

Opět oslovíme zahradní architektku Ing. Vraníkovou, 
neboť v souvislosti s revitalizací sídlišť chceme na Družbě 
postupovat jak na Sadové. Na základě vypracovaného 
projektu a po zpracování připomínek občanů sídliště 
Družba chceme řešit i zprovoznění bývalé vlečky UNITEX. 
Rádi bychom tu vybudovali příjezdovou cestu navazu-
jící přímo na silnici Otrokovice - Hulín. Na tuto silnici 
k UNITEXu by navazoval sjezd přímo na sídliště Družba. 
Pod vlečkou by pak mohla být stání pro motorová vozidla, 
která dosud parkují na sídlišti, čímž bychom uvolnili pří-
jezd vozidlům záchranné služby a hasičů. Vjezd na sídliště 
Družba jim totiž značně komplikují zaparkovaná vozidla. 
Bude se ale muset opět kácet. Některé stromy budou 
muset uvolnit cestu tomuto záměru.

Povídala si: Alžběta Škarpichová
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letošní zima trápí správce vodovodů

město se stará o svůj majetek vzorně

vodovod záhlinice – chrášťany neusnul

Nejen silničáři mají letošní zimy už plné zuby. 
Každoročně jsou z příliš silných mrazů rozladěni ze-
jména pracovníci Vodovodů a kanalizací. Na to, jak to 
bylo s poruchami na vodovodním řadu od prosince loň-
ského roku, jsme se zeptali vedoucího odboru správy 
majetku MěÚ Zdeňka Váni. „Poruchy na vodovodech 
začaly již v loňském roce, kdy na konci prosince došlo 

ke třem haváriím a po novém roce k dalším dvěma, 
a to v ulici U Stavu a v Žižkově ulici. Celkově se však zdá, 
že je havárií méně než v předcházející zimě, k čemuž  
přispěla rekonstrukce celé trasy od Mezivodí po Kokešovu 
ulici. Zde docházelo k největším haváriím, a proto i VaK 
Kroměříž přistoupil na zmíněnou celkovou rekonstrukci.“ 
Další důkaz dobře investovaných finančních prostředků.

Občané Záhlinic a Chrášťan začínají být netrpěliví. 
Co bude s naším vodovodem? Dokdy ještě budeme mít 
starosti s vodou? Jak dopadnou sliby, že se v Chrášťanech 
dočkáme i plynu? Zde by bylo na místě rčení o trpělivosti 
a růžích, které ovšem v těchto místních částech moc 
neberou. Možná o něco více občany potěší informace, že 
počátkem ledna letošního roku zástupci radnice podali 
přihlášku na státní dotaci u Státního fondu životního pro-
středí (SFŽP) Praha na vybudování vodovodu Chrášťany – 
Záhlinice. „Projektová dokumentace je už nyní kompletní 
a jakmile nám bude státní dotace přiznána, ihned přijde 

na řadu výběrové řízení na dodavatele stavby a poté, ještě 
v průběhu první poloviny roku, počítáme se zahájením 
výstavby, která bude nejvýznamnější stavbou v tomto 
roce,“ řekl pro Hulíňan starosta města Mgr. Roman Hoza. 
Dobrou zprávou je, že současně bylo zadáno i vypra-
cování projektové dokumentace na přivaděči plynu 
do Chrášťan, a to tak, aby bylo možné využít výkopu 
pro uložení vodovodního řadu a současně i plynového 
potrubí. Snad občané pochopí, že zde jde o návaznost, 
díky které se na obou stavebních akcích ušetří značné 
finanční prostředky.

V loňském roce došlo ke značným úpravám stá-
vajících budov ve vlastnictví města nebo dceřinných 
organizací. Pozornosti čtenářů zajisté neuniklo, že byly 
rekonstruovány nebytové prostory bývalé prodejny 
mobilů a provozovny pana Novotného na provozovnu 
kadeřnictví. Souviselo to s uvolněním nebytových prostor 
v technickém pavilonu na sídlišti Družba a jejich proměna 
na policejní stanici, o níž jsme zevrubně naše čtenáře in-
formovali v minulém Hulíňanu. „Jen do provozovny nově 
zřízeného kadeřnictví v centru Hulína město investovalo 
přibližně 600 tisíc korun,“ řekl místostarosta Petr Polák. 
„Rekonstrukcí prošla také budova ve sportovním areálu, 

kde vznikly nové prostory pro rozšíření dalších sportov-
ních aktivit, například lehké atletiky. Nedávno jsme pod-
stoupili další těžké jednání na státních institucích jako je 
Státní fond životního prostředí a Ministerstvo pro místní 
rozvoj, kde je již známý pozitivní výsledek u investičních 
akcí pod názvem „odstranění závad energetického audi-
tu“. Konkrétně jde o komplexní zateplení budov Základní 
školy včetně tělocvičny a školních pavilonů a o zateplení 
Mateřské školy Eduarda Světlíka a Mateřské školy Družba 
II. Všechny jmenované akce byly zařazeny do realizace,“ 
řekl o nedávných jednáních v Praze místostarosta Petr 
Polák. Vedoucí odboru správy majetku Zdeněk Váňa 



Hulíňan     2/2010

10

dění ve městě

letošní zima trápí správce vodovodů

město se stará o svůj majetek vzorně

vodovod záhlinice – chrášťany neusnul

Nejen silničáři mají letošní zimy už plné zuby. 
Každoročně jsou z příliš silných mrazů rozladěni ze-
jména pracovníci Vodovodů a kanalizací. Na to, jak to 
bylo s poruchami na vodovodním řadu od prosince loň-
ského roku, jsme se zeptali vedoucího odboru správy 
majetku MěÚ Zdeňka Váni. „Poruchy na vodovodech 
začaly již v loňském roce, kdy na konci prosince došlo 

ke třem haváriím a po novém roce k dalším dvěma, 
a to v ulici U Stavu a v Žižkově ulici. Celkově se však zdá, 
že je havárií méně než v předcházející zimě, k čemuž  
přispěla rekonstrukce celé trasy od Mezivodí po Kokešovu 
ulici. Zde docházelo k největším haváriím, a proto i VaK 
Kroměříž přistoupil na zmíněnou celkovou rekonstrukci.“ 
Další důkaz dobře investovaných finančních prostředků.

Občané Záhlinic a Chrášťan začínají být netrpěliví. 
Co bude s naším vodovodem? Dokdy ještě budeme mít 
starosti s vodou? Jak dopadnou sliby, že se v Chrášťanech 
dočkáme i plynu? Zde by bylo na místě rčení o trpělivosti 
a růžích, které ovšem v těchto místních částech moc 
neberou. Možná o něco více občany potěší informace, že 
počátkem ledna letošního roku zástupci radnice podali 
přihlášku na státní dotaci u Státního fondu životního pro-
středí (SFŽP) Praha na vybudování vodovodu Chrášťany – 
Záhlinice. „Projektová dokumentace je už nyní kompletní 
a jakmile nám bude státní dotace přiznána, ihned přijde 

na řadu výběrové řízení na dodavatele stavby a poté, ještě 
v průběhu první poloviny roku, počítáme se zahájením 
výstavby, která bude nejvýznamnější stavbou v tomto 
roce,“ řekl pro Hulíňan starosta města Mgr. Roman Hoza. 
Dobrou zprávou je, že současně bylo zadáno i vypra-
cování projektové dokumentace na přivaděči plynu 
do Chrášťan, a to tak, aby bylo možné využít výkopu 
pro uložení vodovodního řadu a současně i plynového 
potrubí. Snad občané pochopí, že zde jde o návaznost, 
díky které se na obou stavebních akcích ušetří značné 
finanční prostředky.

V loňském roce došlo ke značným úpravám stá-
vajících budov ve vlastnictví města nebo dceřinných 
organizací. Pozornosti čtenářů zajisté neuniklo, že byly 
rekonstruovány nebytové prostory bývalé prodejny 
mobilů a provozovny pana Novotného na provozovnu 
kadeřnictví. Souviselo to s uvolněním nebytových prostor 
v technickém pavilonu na sídlišti Družba a jejich proměna 
na policejní stanici, o níž jsme zevrubně naše čtenáře in-
formovali v minulém Hulíňanu. „Jen do provozovny nově 
zřízeného kadeřnictví v centru Hulína město investovalo 
přibližně 600 tisíc korun,“ řekl místostarosta Petr Polák. 
„Rekonstrukcí prošla také budova ve sportovním areálu, 

kde vznikly nové prostory pro rozšíření dalších sportov-
ních aktivit, například lehké atletiky. Nedávno jsme pod-
stoupili další těžké jednání na státních institucích jako je 
Státní fond životního prostředí a Ministerstvo pro místní 
rozvoj, kde je již známý pozitivní výsledek u investičních 
akcí pod názvem „odstranění závad energetického audi-
tu“. Konkrétně jde o komplexní zateplení budov Základní 
školy včetně tělocvičny a školních pavilonů a o zateplení 
Mateřské školy Eduarda Světlíka a Mateřské školy Družba 
II. Všechny jmenované akce byly zařazeny do realizace,“ 
řekl o nedávných jednáních v Praze místostarosta Petr 
Polák. Vedoucí odboru správy majetku Zdeněk Váňa 

Hulíňan     2/2010

11

dění ve městě

jak zvládáme zimní údržbu? 

jeho slova doplnil konstatováním, že v současné době 
se připravuje prováděcí dokumentace. To znamená, že 
bude následovat výzva k předložení nabídek. „Výběrové 
řízení bude provádět cizí organizace, neboť lze očekávat 
mimořádný zájem ze strany dodavatelských firem,“ 
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projíždět, čímž zabránili řádnému ošetření komunikací.“ 
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aby každý měsíc přišli k pokladně MěÚ a nechali si soci-
ální dávku vyplatit. Je třeba, aby prokázali vůli pracovat 

ve prospěch města. Ne všichni byli ochotni chopit se 
možnosti odpracovat si alespoň pár hodin měsíčně v rámci 
veřejně prospěšných prací. Někteří se části dávky raději 
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A. Škarpichová
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dění ve městě

Bytovka krásná, ale zatím prázdná

řidiči, pozor: na bývalý obchvat jen s dálniční známkou 

prosincové obrázky sokolnického lovu 

Vzpomínka na hektická jednání s odpůrci výstavby 
další nové bytovky na sídlišti Družba, která měla stát 
v blízkosti UNITEXu přímo před očima obyvatel jednoho 
z panelových domů, je už pryč a o pár desítek metrů vy-
rostla nová. Žlutobílá fasáda dává veřejnosti na známost, 
že už nepotrvá dlouho a do nových bytů by se měli co 
nevidět začít stěhovat jejich noví obyvatelé.

Bytovku nechala postavit společnost TOMA, a. s., 
oddělení developerství. Nový bytový dům nese název 
POHODA a předpokládaný termín ukončení výstav-

by a uvedení komplexu do provozu je nejpozději do  
1. května 2010. 

Projekt zahrnuje 39 bytů 1+kk, 2+kk a 3+kk a 1 
nebytový prostor v moderním třípodlažním objektu 
na ulici Eduarda Světlíka, což je nedaleko centra města 
v Hulíně. Podle nejnovějších informací na webových 
stránkách developerské společnosti je zatím prodáno 
pouze deset z devětatřiceti bytů, ale není vyloučeno, 
že nabídka, která platí do konce února 2010, počítající 
s dvouprocentní slevou z ceny bytu, prodej těchto zbrusu 
nových, moderních bytů pozitivně ovlivní.

kroměříž - Kroměřížská radnice upozorňuje obča-
ny a vůbec všechny řidiče, že od 1. ledna 2010 podléhá 
dálnice D1 v úseku Kroměříž východ – Kroměříž západ 
zpoplatnění. V praxi to znamená, že úsek bývalého kro-
měřížského obchvatu smí používat jen řidiči, jejichž 
vůz je opatřen platnou dálniční známkou. Přestože se 

radnice dlouhodobě snažila vyjednat výjimku z poplatku, 
ministerstvo dopravy se rozhodlo výjimky nakonec neudě-
lovat. Zároveň upozorňujeme řidiče, že použití zpoplatněné 
pozemní komunikace bez platného dvoudílného dálničního 
kupónu může být pokutováno až do výše 5.000,- Kč v blo-
kovém řízení a až do výše 300.000,- Kč ve správním řízení.

Poslední prosincovou neděli roku 2009 uspořádali 
členové MS Rovina Hulín ve své honitbě sokolnický lov 
s ukázkami pro širokou veřejnost. Účastníci této akce měli 
možnost tak na vlastní oči vidět úchvatnou leteckou ak-
robacii cvičených sokolů, o které nemá většina dnešních 
lidí ani potuchy. Atmosféru lovu se sokoly pak zachytil 
pohotovým objektivem své kamery hulínský ornitolog 
Ing. Zdeněk Němeček.

V. Šafařík

<  Hulínští sokolníci se před veřejností pochlubili loveckými 
dovednostmi svých opeřených letců – sokolů.



Hulíňan     2/2010

12

dění ve městě

Bytovka krásná, ale zatím prázdná

řidiči, pozor: na bývalý obchvat jen s dálniční známkou 

prosincové obrázky sokolnického lovu 

Vzpomínka na hektická jednání s odpůrci výstavby 
další nové bytovky na sídlišti Družba, která měla stát 
v blízkosti UNITEXu přímo před očima obyvatel jednoho 
z panelových domů, je už pryč a o pár desítek metrů vy-
rostla nová. Žlutobílá fasáda dává veřejnosti na známost, 
že už nepotrvá dlouho a do nových bytů by se měli co 
nevidět začít stěhovat jejich noví obyvatelé.

Bytovku nechala postavit společnost TOMA, a. s., 
oddělení developerství. Nový bytový dům nese název 
POHODA a předpokládaný termín ukončení výstav-

by a uvedení komplexu do provozu je nejpozději do  
1. května 2010. 

Projekt zahrnuje 39 bytů 1+kk, 2+kk a 3+kk a 1 
nebytový prostor v moderním třípodlažním objektu 
na ulici Eduarda Světlíka, což je nedaleko centra města 
v Hulíně. Podle nejnovějších informací na webových 
stránkách developerské společnosti je zatím prodáno 
pouze deset z devětatřiceti bytů, ale není vyloučeno, 
že nabídka, která platí do konce února 2010, počítající 
s dvouprocentní slevou z ceny bytu, prodej těchto zbrusu 
nových, moderních bytů pozitivně ovlivní.

kroměříž - Kroměřížská radnice upozorňuje obča-
ny a vůbec všechny řidiče, že od 1. ledna 2010 podléhá 
dálnice D1 v úseku Kroměříž východ – Kroměříž západ 
zpoplatnění. V praxi to znamená, že úsek bývalého kro-
měřížského obchvatu smí používat jen řidiči, jejichž 
vůz je opatřen platnou dálniční známkou. Přestože se 

radnice dlouhodobě snažila vyjednat výjimku z poplatku, 
ministerstvo dopravy se rozhodlo výjimky nakonec neudě-
lovat. Zároveň upozorňujeme řidiče, že použití zpoplatněné 
pozemní komunikace bez platného dvoudílného dálničního 
kupónu může být pokutováno až do výše 5.000,- Kč v blo-
kovém řízení a až do výše 300.000,- Kč ve správním řízení.

Poslední prosincovou neděli roku 2009 uspořádali 
členové MS Rovina Hulín ve své honitbě sokolnický lov 
s ukázkami pro širokou veřejnost. Účastníci této akce měli 
možnost tak na vlastní oči vidět úchvatnou leteckou ak-
robacii cvičených sokolů, o které nemá většina dnešních 
lidí ani potuchy. Atmosféru lovu se sokoly pak zachytil 
pohotovým objektivem své kamery hulínský ornitolog 
Ing. Zdeněk Němeček.

V. Šafařík

<  Hulínští sokolníci se před veřejností pochlubili loveckými 
dovednostmi svých opeřených letců – sokolů.

Hulíňan     2/2010

Pečujeme o seniory

Když se mají setkat zdravotně postižení, bývá v Kulturním klubu seniorů plný sál. Jejich sdružení patří 
k nejaktivnějším ve městě. 

Mezi hosty nechyběl ani starosta Roman Hoza nebo vedoucí sociálního odboru Ladislav Zavadil. Jeho kolegyně 
Jiřina Floriánová informovala přítomné o připravovaném projektu na téma „Jak se bránit násilí“.

obrazem
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V mateřské škole Družba si děti na nedostatek pohádek stěžovat nemůžou. Když si je přečtou, 
kreslí je na výkresy a pak si je i samy zahrají. Škoda, že doma to štěstí všechny nemají…

„Kdo z vás jde tento rok do školy?“ zeptali jsme se a před objektiv skočilo hned deset předškoláků. 
Dobře se učí a na školu se moc těší.

vyPrávíme PoHádky dětem?
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Levý břeh Rusavy „Za betoňákem“ zůstal zcela holý. Staré topoly musely být vykáceny, 
protože ohrožovaly lidi i jejich majetek.

Zimní údržba dává letos pracovníkům Kombyt Servisu pěkně zabrat. S mechanizací na hřbitově 
je třeba zacházet nanejvýš opatrně, protože chodníky mezi hroby jsou příliš úzké. 

dění ve městě
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Přežijí jen nejsilnější,“ říká ochránce přírody Pavel Šálek. Volavka popelavá, která uhynula hlady, moc štěstí neměla, 
zato drozd kvíčala si poskakoval po sněhu docela radostně.

Sokolnický lov s ukázkami pro veřejnost připravilo Myslivecké sdružení Hulín.

ze zimní Přírody



Hulíňan     2/2010

13

policie

jací jsme byli?

Analýza kriminality v Hulíně za rok 2009, kterou 
zpracovala Policie ČR Hulín, hovoří jasnými čísly. V Hulíně 
a jeho okolí bylo vloni spácháno 230 trestných činů a 393 
přestupků. Převažují majetkové trestné činy, zejména krá-
deže prosté. Daří se zlodějům v supermarketech, rozšířeny 
jsou kapesní krádeže a vykrádání řádně nezabezpečených 
vozidel, domů a kanceláří firem jsou rovněž dosti časté. 
Až po nich následují vloupání, většinou do restaurací, 
obchodů, ale i do poměrně dobře zabezpečených, ale 
přece jen překonatelných motorových vozidel, domů 
a bytů. Vyskytly se také trestné činy kvalifikované jako 
poškozování cizí věci a sprejerství.

Obvodní oddělení Hulín eviduje na území našeho 
města celkem 20 případů násilných trestných činů a jen 
za loňský rok jich bylo jedenáct. Do této kategorie spadají 
tak závažné trestné činy jako jsou vražda, loupežné pře-
padení, nebezpečné vyhrožování, braní rukojmí, ublížení 
na zdraví, vydírání, týrání svěřené osoby, únos nebo opuš-
tění dítěte a další druhy násilného jednání. 

Na území Hulína došlo k šesti loupežím. Ve čtyřech 
z nich byly obětmi senioři, ve zbylých dvou to byly ne-
zletilé osoby. Právě senioři, stejně jako ženy a děti, patří 
do skupiny nejvíce ohrožených osob. Silnějšímu útočníkovi 
se většinou nedovedou ubránit. Zbývajících 13 případů 
této trestné činnosti je ublížení na zdraví, a to úmyslné 
nebo z nedbalosti. 

Jaká je objasněnost trestné činnosti na obvodě 
Hulín? Podle zdroje PČR je to 50 procent.

Podíl mládeže na trestné činnosti je nemalý a pře-
vážně jde o trestné činy poškozování cizí věci, sprejerství, 
takzvané prosté krádeže, ale nejsou neobvyklé ani přípa-
dy, kdy se mládež dopouští vloupání, krádeže motorových 
vozidel nebo dokonce vydírání.

Smutným faktem je stoupající tendence trestné 
činnosti na území Hulína. Od podzimu 2007, kdy Obvodní 
oddělení PČR sídlilo v našem městě, došlo k tolika trest-
ným činům, že i tento fakt byl jedním z důvodů, proč se 
obnovilo sídlo policejní služebny přímo v Hulíně. 

Pokud jde o přestupky, nejvíce jich bylo zjištěno 
na úseku bezpečnosti a plynulosti silničního provozu. Až 
poté následují přestupky proti majetku, na úseku veřejné-
ho pořádku a přestupky proti občanskému soužití.

Policisté věnují hodně pozornosti prevenci kriminality, 
na kterou si stanovují krátkodobé i dlouhodobé priority. 
Nejdůležitější je přístup k občanům, zejména k obětem 
přestupků či trestných činů. Další oblastí je zvýšený dohled 
nad bezpečností a plynulostí silničního provozu, zaměření 
se na rizikové přestupky jako jsou telefonování za jízdy 
za volantem, jízda na červenou, nevyužití bezpečnostních 
pásů a zejména soustředění pozornosti policistů na oblast 
domácího násilí. V tomto ohledu se věnují každému přestup-
ku, který se týká občanského soužití. Nejlépe je totiž těmto 
přestupkům předcházet, a proto se policisté zúčastňují – 
a i nadále se budou účastnit – různých besed, ať už ve školách 
nebo v domovech důchodců, seniorských klubech apod. Tyto 
priority hodlají policisté naplňovat i v následujících letech.

školapředškoláci se dočkali

Možná si vzpomenete na svůj první den v opravdové 
škole. Některé děti jej prožívají docela hekticky, jiné si 
z přechodu z bezstarostného dětství do toho opravdového 
se školními povinnostmi nic nedělají. Nakonec většina 
z těch, kteří přišli letos do Základní školy v Hulíně k zápisu, 

se už se školou trochu seznámila. Buď přes své sourozence, 
nebo díky nedávné návštěvě mateřské školy ve škole.

„K zápisu do prvních ročníků se 28. ledna 2010 dosta-
vilo celkem 72 dětí,“ řekla nám ředitelka školy Mgr. Hana 
Fuksová. „Šedesát dva dětí přišlo k zápisu poprvé, zbylých 
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škola
deset dětí už u zápisu bylo před rokem, ale dostali odklad. 
I letos u zápisu rodiče jedenácti dětí žádali o odklad.“

Podle ředitelky školy se i letos snažili dětem jejich 
příchod a zapsání se mezi školáky pokud možno co 
nejvíce zpříjemnit. Podařilo se to především zásluhou 
jejich starších kamarádů. Školáci, kteří vytvořili ve třídách 
pohádkové postavičky, paním učitelkám, které se musely 

soustředit zejména na schopnosti malých adeptů školy, 
všemožně v jejich úsilí pomáhali. 

„Máme za to, že letošní budoucí prvňáčci jsou 
na docela slušné vědomostní úrovni,“ konstatovala ře-
ditelka školy a ujistila nás, že i tentokrát bude záležet 
na pedagogicko-psychologické poradně, zda odklady, 
o které rodiče žádali, doporučí či ne. (aš)

U zápisu do 1. třídy. Paní učitelky byly na děti 

moc hodné a ony jim zas rády předvedly, co už umí. Našla se i práce pro maminku. Vyplňování různých 

tiskopisů bylo součástí zápisu prvňáčků.

drUžina maškarní karneval

Je tu čas masopustů a maškarních karnevalů. Smích 
a veselí zavítaly v jedno páteční odpoledne i do školní 
družiny, kdy na dveře zaklepal Maškarní karneval. Družina 
plná netrpělivých a rozradostněných dětí se rázem změ-
nila v příbytek plný pohádkových postav, zvířátek, kou-
zelníků či prapodivných strašidýlek. Studentka Nicole 
Pospíšilíková, která v ŠD právě vykonávala maturitní 
praxi, celou akci zorganizovala. Sama také ani na chvilinku 

nezahálela a na okamžik se z ní stala „pohledná čaroděj-
nice“. Rej všech účinkujících, soutěž o nejlepší masku 
a tanečníka, spousta her a soutěží, skvělá diskotéka – to 
vše bylo součástí bohatého programu. Nesměly chybět 
ani sladké odměny, které si děti za svůj kostým určitě 
zasloužily. Rozesmáté pak doma vyprávěly svým rodičům 
zážitky… To bylo pro nás vychovatelky tím nejpěknějším 
poděkováním.

pěvecká soutěž karaoke

Začátkem ledna si děti ze školní družiny zahrály na po-
pulární zpěváky. Samotná soutěž však už byla jen třešničkou 
na dortu, neboť připravit se na ni museli naši malí zpěváčci 
už doma. Soutěž Karaoke je mezi dětmi v poslední době 
velmi oblíbená, nicméně nelze podcenit přípravu, která se 
našim dětem podařila vskutku mistrovsky. Není jednoduché 

napodobit zpěvákovy gesta či pohyby a nechyběly ani kostý-
my, dekorace či různé nástroje. Zazněly hity české i světové 
populární hudby a všichni jsme si užili spoustu legrace. 
Odměněni byli právem všichni. Na závěr tohoto zdařilého 
odpoledne jsme si zaskotačili na diskotéce a slíbili si, že si 
soutěž pro velký ohlas zopakujeme co nejdříve.
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dveře do družiny byly otevřené

pololetní prázdniny jsou už minulostí

předškoláci v družině

Pro budoucí prvňáčky byl 28. leden 2010 vskutku 
sváteční. Mnozí kluci a holčičky nemohli ani dospat, 
načež dočkat se chvíle, kdy je mámy a tátové vyzvedli ze 
školky a oni poprvé vykročili do opravdové školy k zápisu 
do 1. tříd. Ve škole se všichni setkali nejen s paní učitel-
kami, ale i vychovatelkami, které jim nabídly návštěvu 
ve školní družině. 

Rodiče a děti přivítalo příjemné prostředí celé bu-
dovy. Zatímco si dospělí procházeli jednotlivé herny 
a získávali informace od vychovatelek, malí nedočkaví 
skřítkové se uvelebili u nových hraček. Někteří si to vše 

pamatovali z nedávné návštěvy, kdy k nám zavítali se 
svými učitelkami z MŠ. Z děvčátek se rázem staly sta-
rostlivé maminky brázdící s kočárky celou družinou, kluky 
okamžitě zaujala tělocvična a míč, takže v momentě se 
z ostýchavého kluka stal skvělý fotbalista. Za okny ledno-
vé počasí, avšak v prostorách družiny panovalo příjemné 
teplo. Uhnízdil se tu i hřejivý pocit milého prvního setkání 
dětí, rodičů a vychovatelek. My dospělí si ze všeho nejvíc 
budeme přát co nejrychlejší adaptaci dětí a samozřejmě 
jejich spokojenost v novém prostředí. Pro to, aby to tak 
bylo, uděláme opravdu vše. 

V pátek 29. 1. 2010 jsme se vydali s družinou na vý-
let do Kroměříže, kde nás čekalo celodenní koupání 
na plaveckém bazéně. Zájem byl opravdu velký a jako 
dopravní prostředek zvítězil vlak. Děti se už nemohly 
dočkat posledního zapískání pana průvodčího. Na bazénu 
se rozdělily na plavce a neplavce. Jelikož je bazén vždy 

k dispozici jen pro nás, mají děti možnost se vydovádět 
do sytosti. Odpoledne jsme zakončili v místním bufetu, 
kde se vyhladovělé děti posilnily na zpáteční cestu a na-
koupily nějakou tu drobnost pro rodiče a sourozence. 
Návrat domů poznamenala únava a spousta dojmů 
z příjemně prožitého dne.

„Jak ta mrňata rychle vyrostla,“ zaslechly jsme, 
když si mámy a tátové své předškoláčky vyzvedávali 
ve školní družině. Opět nastala doba školního zápisu dětí 
do prvních tříd. Spolupráce učitelek MŠ a vychovatelek ŠD 
je výborná a není se co divit, vždyť snahou obou zařízení 
je, aby adaptace dětí ze školky ve škole a školní družině 
byla pro všechny kluky a holky co nejrychlejší a aby si 
děti v novém prostředí a s novými pedagogy vytvořily 
kamarádský vztah. Právě proto pozvaly vychovatelky 
školní družiny děti a jejich učitelky z „mateřinky“ na od-
poledne plné her. Zpěv, společné hry a omalovánky si 
vyzkoušeli opravdu všichni. Chlapce zaujala skládací au-
todráha, různé druhy stavebnic, kde rozvíjeli svoji tvůrčí 

fantazii, děvčátka se proměnila v mámy panenek, které 
s pečlivostí vozily svoje miminka a chystaly stolování 
v kuchyňkách. My dospělí jsme jen pokukovali a sledovali, 
co všechno ti malí dovedou. Doba prožitého odpoledne 
rychle uběhla a nastal čas, kdy si rodiče děti vyzvedávali. 
Snad odcházeli spokojeni. Děti s malým dárečkem určitě 
ano… Naviděnou v září, družinko!

Naviděnou...
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poděkování

Jako studentka SSŠPgS jsem si i v letošním (a pro 
mě závěrečném) ročníku tohoto studia měla zvolit 
školské zařízení, kde budu vykonávat svou pedago-
gickou praxi.

Během čtyřletého studia jsem vykonávala tuto 
praxi na MŠ v Hulíně, ale i ve ŠD při ZŠ, kde jsem pracovala 
s těmi nejmenšími - prvňáčky. V letošním roce jsem ale 
chtěla zkusit pracovat i se staršími žáky, než jsem doposud 
měla. Proto jsem požádala vedení ZŠ, zda mi umožní 
opět docházet do ŠD, ale ke starším dětem, ke třeťá-
kům. Umožnili a já jsem praxi vykonávala pod přísným 
dohledem vedoucí vychovatelky Evy Formánkové. I tato 
práce s dětmi mě velmi zaujala. Cítila jsem se s nimi jako 
s kamarády a myslím, že oni se mnou také tak. Ve svých 
výstupech jsem se snažila co nejvíce přiblížit mentalitě 
a věku dětí. Sledovala jsem jejich zručnost při práci, 
pohotovost, jejich vzájemné vztahy, ale i nálady, které 

si přinášely z vyučování, kdy dostaly třeba dobré nebo 
i horší známky.

Paní vychovatelky byly vždy ochotné, laskavé 
a vstřícné. Vedoucí vychovatelka mi dokonce umožnila 
vést několik hodin výuky tělesné výchovy, kterou ona 
sama učí v 1. třídě. Největším oceněním v těchto hodi-
nách, ale i po dobu celé mé praxe, nebylo pro mě ani tak 
pochvalné slovo vychovatelky, jako spíše úsměvy dětí 
a jejich dotazy, zda za nimi ještě přijdu…

Do své budoucí pedagogické činnosti jsem 
za všechny zkušenosti, které jsem po dobu této praxe 
získala, velmi ráda a věřím, že je budu hojně využívat. 
Chtěla bych tímto moc poděkovat všem paním vychovatel-
kám za vstřícný a pěkný vztah ke mně a vedení ZŠ v Hulíně 
za to, že mi to vše umožnili. Dětem chci popřát, aby se jim 
v jejich družince stále líbilo a rády se do ní vracely.

Nicole Pospíšilíková, 
studentka 4. ročníku SSŠPgS

klUBíčko

dílničky pro dvě šikovné rUčičky
s velikonoční tematikoU

Na sobotu 6. března od 9.00 do 12.00 hodin při-
pravujeme keramické dílničky pro děti, tety a ba-
bičky. Přijďte za námi a zkuste si spolu s námi vyrobit 
třebas velikonoční keramickou slepičku nebo zajíčka. 
Nezapomeňte na přezůvky.

jak se pletoU košíky?
pediG, kurz pletení košíků z přírodního materiálu 

pedigu, připravujeme na některou z blížících se sobot 
od 9 hod. v prostorách SVČ Hulín.Termín ještě upřesníme 
na www.svhulin.cz a na vývěskách SVČ.
Cena kurzu je 250,- Kč a doba trvání 2,5 hodiny. 
Práce není náročná, zvládne ji každý. 

S sebou si přineste: zahradnické nůžky, ručník a přezůvky.
Vzhledem k velkému zájmu se prosím přijďte nahlásit 
v kterýkoliv den do SVČ nebo na tel. 573 350 127. 

čím si zkrášlit oBydlí?
Sobota 27. března od 9 hodin bude jedním z těch 

víkendových dní, které nám dají příležitost zkusit své 
dovednosti v rukodělné práci. VELIKONOČNÍ DÍLNIČKY 
s podtitulem CO NÁM SNESOU SLEPIČKY budou zaměřeny 
na velikonoční dekorace, kterými si pak zpříjemníte svá 
obydlí. Věnečky, dekorace na stůl, do oken, zápichy… 
Vyrobit si s námi můžete zkrátka cokoliv, co se vám bude 
hodit. S sebou si přinesete kromě přezůvek také vázací 
drátek, výfuky z vajec, mašličky a jiné přepotřebné věci 
dle vlastního uvážení.
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klUBíčko
neděle v aQUaparkU

Na neděli 14. března je pro děti a rodiče připra-
ven oblíbený zájezd do aQUaparku, tentokrát to bude 
do Olomouce.

Zájemci se mohou přihlásit osobně denně v SVČ 
nebo na tel. 573 350 127.

léto pod tesákem
Už je znám termín LETNÍHO TÁBORA na CHATĚ POD 

TESÁKEM. Proběhne ve dnech od 12. do 17. července. 
Na co se letos můžete těšit? Chystáme pro vás bohatý pro-

gram s netradičními hrami, soutěžemi, noční hry, táboráky 
a celotáborovou hru. To vše je zajisté zárukou dobré zábavy 
a příjemně strávených dní v kolektivu nových kamarádů. 
Akce je určena především pro menší děti. 
Neváhejte a přijděte si do Klubíčka pro přihlášku! Naše 
nabídka je určena všem dětem v našem regionu. 
Už nyní se na vás těší Beata, Jitka, Iva a Zdeněk.
Zájemci se mohou přihlásit denně v SVČ Hulín.

podrobné informace získáte denně v kance-
láři svč nebo na tel. 573 350 127.

školkanečekaně a příjemně

Dobré mravy říkají, že na návštěvu máme chodit ze 
zásady ohlášeni. Své hostitele tak nemůžeme nepříjemně 
překvapit, případně zaskočit v zaneprázdněnosti, která 
jim naší návštěvou zcela naruší program. Když jsme se jen 
tak, bez ohlášení, zastavili v mateřské škole Družba, děti 
se nenechaly vyvést z míry stejně tak jako paní učitelky. 
Právě svačily, a protože třída, do které jsme vstoupili, má 
nejvíce předškoláků, deset úspěšných absolventů zápisu 
do 1. třídy, na okenních parapetech měly rozložené své 
nejoblíbenější knížky, které si přinesly z domu. 

Jakmile odložily prázdné talířky a hrníčky na své 
místo, posedaly si kolem paní učitelky a pustily se 
do své oblíbené hry. Kresby z pohádkového světa, které 
si nakreslily předtím, paní učitelka postupně vytahova-
la z hromádky a ptala se: „Co nakreslil Kuba? Jaká je to 
pohádka?“ A ruce letěly nad hlavu, protože překřikovat 
se nesluší nejen ve škole, ale ani v mateřince. Když 
už bylo jasné, o jakou pohádku jde, autor výkresu jej 
připevnil na nástěnku a kousek pohádky si pak děti 
spolu zahrály. Samozřejmě, že improvizace dala šanci 
těm tvořivějším, ale i ostatní se brzy přidali.

Jak lehké bylo rozpoznat, které z dětí má 
na svou rodinu štěstí a které ne. Na vyjadřování 
každého z nich je ta nejčtivější nálepka rodiny sa-
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školka
Je to JEN ten monitor počítače, ke kterému jsme dítě  
posadili, JEN ta zprostředkovaná komunikace. Že ne-
máme na své děti čas? Výmluva. Tolik času, abychom si 
s naším drobečkem sedli a přečetli mu jeho oblíbenou 
pohádku, by si měl najít každý.

Vzpomínáte si, jak krásné chvíle to byly, když 
si k vám máma nebo táta sedli a četli vám? Jak jste 
obdivně hleděli na jejich ústa, když dokonce měnili 

hlas? A jak jste jim neodpouštěli, když přeskočili co 
i jediný odstaveček z vaší oblíbené pohádky? Jestliže 
ano, dopřejte i svým dětem, aby si v dospělosti podobné 
vzpomínky oživovaly. Že vám nikdo nečetl? Je to škoda, 
ale to neznamená, že stejná chyba se má v dalších 
generacích opakovat.

Alžběta Škarpichová 

ekoloGie pravdivý den zimní krajiny

Jdu sám zimní krajinou, teple oblečen v dobrém 
obutí, s velkou svačinou a butylkou něčeho dobrého 
na zahřátí. Jdu s pocitem maximální pohody, poslouchám 
jediné zvuky v okolí - monotónní křupání zmrzlého sněhu 
pod vahou vlastního těla. Čistá mysl. Kráčím už několik 
hodin a pořád je to stejné. Pod nohama vrže sedlý sníh 
s ledovou krustou posypaný čerstvým prašanem. Bělost 
od obzoru k obzoru, místy lesk zledovatělých polí, rybníků 
i řeky Moravy. Občas zbytky ledu na stromech po ledovém 
dešti, který tuhle chladnou krásu způsobil. Zdánlivě 
neživá krajina. Sněhová královna, Káj a Gerda. Příběh 
o životě, lásce a smrti. A je to tak.

S plným břichem se raduji z krásného slunečného 
počasí, jasu, až z něj oči bolí. Jen místy tmavé body 
upoutají v krajině. Na polích nehnutě odpočívají srnky, 
občas nějaké káně, volavka nebo sova. Zvířata tak krotká, 
až je to k nevíře. Nechají k sobě člověka přijít na několik 
metrů. Už to chápu. Mají HLAD. Nepřibližuji se. Zbytečně 
bych je vysiloval. Nemám, co bych jim dal. Klasická mí-
chaná člověčí strava zvířatům vesměs nesvědčí. Netečná 
oddanost osudu.

Po týdnu další výprava ven a opět stejný obrázek. 
S tím rozdílem, že mnohá zvířata již nacházím zubože-
ná smrtícím hladem a chladem. Dvaceti kilometrová 
procházka stejnými místy jako posledně. Kalous ušatý 
vyzáblý tak, že váží jako list papíru. Beru ho do rukou, 
dávám za bundu, abych ho zahřál. Snad to přežije, než 
dojdu domů. 

Nepřežil. Zrovna tak jako mnoho dalších zvířat, 
které nikdo v ledem spoutané krajině nenajde. Smutný 
pohled. Jen spárkaté zvěři a zajícům je snad hej. Myslivci, 
jak vidím, starostlivě přikrmují. U řeky Moravy pod Strží 
nalézám zamrzlou labuť. Už se nehýbe. Jen kormoráni 
brázdí středem otevřené říční koryto k borovskému že-
lezničnímu mostu v Kroměříži. Sem tam vyhodí na břeh 
velkou rybu, kterou uloví a nejsou schopni spolknout. 
Mám radost, na jedné z nich hoduje vzácná káně rousná. 
Vyjma okolí Kroměříže je Morava zamrzlá od Tovačova až 
po Otrokovice. Dál už nevím. 

Pod lávkou pro pěší v Kroměříži lidé přikrmují kach-
ny a labutě, které se lačně vrhají po každém hozeném 
soustu. Pozoruji také vzácnou labuť zpěvnou se žlutým 
ornitologickým odčítacím nákrčníkem. Už ji zde pozoruji 
v zimním období třetím rokem. K mému úžasu na okra-
ji ledu odpočívá více než čtyřicet kormoránů velkých 
a dvacet pět severských kachen, morčáků velkých. Vida, 
co dokáže hlad. Píše se 7. únor 2010.

Prosím, přikrmujte. Zvířata si do obchodu jako my 
nakoupit nezajdou… A zvířatům můžeme nabídnout 
z našich potravin vše, co není plesnivé, kořeněné, sla-
né, sladké, uzené a přepalované. Mnoha druhům stačí 
suchý chléb. Vhodné jsou všechny obiloviny, semena 
slunečnice, mák, drcená jádra ořechů nebo i ztužené 
pokrmové tuky. 

Pavel Šálek – Český svaz ochránců přírody 
Via Hulín
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okno do knihovny

kniHovna v roce 2009 v číslecH
Možná vás bude zajímat, že v roce 2009 bylo v hu-

línské knihovně registrováno 750 čtenářů Navštívilo 
ji 10 665 čtenářů a návštěvníků kulturních akcí, 3 147 
návštěvníků přišlo využít možnost připojit se k internetu. 
Městská knihovna za loňský rok obohatila svůj knihovní 
fond o 619 nových knih v celkové hodnotě 114 817 Kč. 
Rády bychom poděkovaly všem čtenářům a návštěvníkům 
za přízeň a podporu. Naše poděkování patří samozřejmě 
i městu Hulín za vstřícnost při pořádání kulturních akcí, 
výstav a za přispění finančními prostředky na obnovu 
knihovního fondu. 

Knihovnice
omlUva

Omlouváme se všem našim čtenářům, kteří přišli  
21. ledna na besedu se spisovatelkou Simonou Monyovou. 
Ta bohužel z technických důvodů do Hulína nemohla při-

jet, a proto se čtenářům moc omlouvá. Náhradní termín 
zveřejníme co nejdříve.

poděkování
Děkujeme za knihy, které věnovali naší knihovně 

pan J. Skácel, paní A. Navrátilová a za časopisy, které 
věnovala paní Fiantová.

Březen – měsíc internetU
Nezapomeňte, že měsíc březen je měsícem interne-

tu. Informace najdete v Městské knihovně Hulín.

Trénink paměti se frekventantům Akademie 3. věku 

v Městské knihovně moc líbil. 

Paměťové háčky člověk, když přijde do let,

potřebuje stále častěji.

Malování srdíček patří už k oblíbeným každoročním 

činnostem, které knihovna pořádá pro děti v době blíží-

cího se svatého Valentýna. Srdíčka si někteří vyrobí pro 

den zamilovaných, ale mnohé z nich putují k maminkám 

a babičkám o pár týdnů později – ke dni žen.

Malování...   Trénink paměti
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maškary a plný sál

kulturní klub Hulín připravuje

Dětské maškarní odpoledne, které připravil Kulturní 
klub Hulín pro děti 17. ledna, se neslo v duchu královské-
ho odpoledne. Přijel pan král i se svými dvěma dcerami 
a přivezl plnou truhlu her a překvapení. Princezny se 
s hulínskými dětmi dobře bavily a líbilo se tu nejen jim, 
ale především těm nejmenším, kteří se mohli na parketu 
vydovádět do sytosti. Některé masky počítaly s tím, 
že se v to odpoledne bude i malovat na obličej, a tak 
si své dokonalé kostýmy nechaly ještě více zdokonalit 
malováním na své tváře. Kočičky, pejskové a jiné stvůry 
i nestvůry pak pyšně předváděli své dovednosti v téměř 
stoprocentním utajení. 

Dvorní malíř namaloval své „lidi u dvora“ tak 
dokonale, že některé z nich by snad i vlastní máma 
nepoznala…

K dobré náladě rozhodně přispěli i dobří lidé, kte-
rým se říká sponzoři. I o nich by se v mnoha případech 
dalo mluvit jako o pohádkových bytostech, protože 
v ekonomické krizi, o které si i ti vrabci štěbetají, přece 
jen sáhli do svých kapes a podpořili dětské maškarní 
odpoledne jak jen mohli. Poděkujme tedy ve jménu 
dětí i pořadatelů bálu firmám MONT-KOVO – Zouvala, 
TABÁK – Gahurová, ZLATNICTVÍ – Hroníková, potraviny 
VEČERKA – Perdykula, MJ - Krása a zdraví – Jagošová 
a RG SYSTÉM – Gahura.

Malování na obličej ke karnevalu patří…

Co bych neudělal pro princeznu? 

Když do Hulína přijela královská rodina, v Kulturním 

klubu se ozýval jásot a radostné skotačení. 

plesová sezóna
sobota 20. 2. ve 20 hod.
tmavomodrý Bál 
- hraje taneční skupina CLASSIC.

pátek 5. 3. ve 20 hod.
společenský večírek zš Hulín 
- k dobré náladě hraje skupina SEX TEŤ.
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sobota 17. 4. ve 20 hod.
aprílový Bál - hraje skupina EXPO-PENSION.

přijďte se poBavit do klUBU
neděle 21. 2. ve 14.30 hod. o popelce aneb co 
vlastně bylo ve třech oříškách. Premiéra oblíbené 
pohádky v podání rodinného divadla KABARET a LDO ZUŠ 
Hulín. Určeno pro celé rodiny jako rodinné představení.

pátek 26. 2. ve 21 hod.
refleXy – zábava
Dříve byla skupina Reflexy amatérskou kapelou, která 
vystupovala na tanečních zábavách v regionu Uherské 
Hradiště. Její repertoár tvořila převzatá tvorba světově 
známých skupin. Skupina se zprofesionalizovala v roce 
1995. V tomto roce vydala své první CD a k dnešnímu dni 
vydala už 8 úspěšných alb. Poslední s názvem „NEVŠEDNÍ 
UDÁLOST“ vyšlo v roce 2008.

neděle 14. 3. ve 14.30 hod.
stracH má velké oči
Veselá pohádka Jaroslava Pacovského o hloupém lou-
pežníkovi BUJÓNOVI, o zlé ježibabě MAGI a hlavně o tom, 
že i když se to kouzly jenom hemží, dobro a láska vždy 
zvítězí. Účinkuje Divadelní spolek Kroměříž.

pátek 12. 3. v 18.30 hod.
sHoW pro ženy aneb jak jsme slavili mdž
Připravili jsme pro vás zajímavý večer plný překvapení. 
V programu se objeví taneční vystoupení skupiny DANCE 
POWER, přijedou i Hulínští CIMRMANI, pořad okoření 
kartářka, vizážistka, přivítáme hosta Petra Poláka s jeho 
vynikající hrou na saxofon a nezapomeneme na módu pro 
společenské příležitosti. 
Na závěr se na vás těší striptér GEPARD. Chybět nebudou 
míchané nápoje, flambování, tombola a taneční kapela 
Ivo Gabrhelíka.

pel-mel

společné jednání s cílem snížit nezaměstnanost
zlín (ple, maj) – Aktuální dramatický vývoj neza-

městnanosti a konkrétní možnosti jejího zmírnění byly 
hlavní náplní společného jednání čtyř ředitelů úřadů prá-
ce ve Zlínském kraji s hejtmanem Stanislavem Mišákem, 
které se uskutečnilo 2. února 2010. 

Ze statistiky vyplývá, že míra nezaměstnanosti 
ve Zlínském kraji se v první polovině ledna 2010 ra-
zantně zvýšila až na hodnotu 11,43 % (k 15. lednu), 
což představuje 35 717 uchazečů o zaměstnání a tedy 
historicky nejvyšší a zřejmě ještě nekončící počet ucha-
zečů o zaměstnání ve Zlínském kraji. Dramatičnost 
situace dokumentuje i fakt, že počet volných pracovních 
míst je čím dál nižší, neboť oproti roku 2008, kdy v září 
byli na jedno pracovní místo dva uchazeči, bylo vloni 
na jedno místo deset až dvanáct uchazečů a letos při-
padne na jedno volné pracovní místo ve Zlínském kraji 
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pel-mel
v obtížné ekonomické situaci a nejsou přechodně schopni 
svým zaměstnancům přidělovat práci v plném rozsahu 
pracovní doby, možnost získat finanční prostředky na re-
alizaci vzdělávacích kurzů a zároveň finanční prostředky 
na úhradu mzdových nákladů nebo náhrad mezd za-
městnanců účastnících se vzdělávání. Jen v loňském 
roce se v rámci tohoto projektu účastnilo vzdělávání 
ve firmách ve Zlínském kraji 5 304 zaměstnanců. Úřady 
práce ve Zlínském kraji mají na realizaci tohoto projektu 
pro rok 2010 více jak 120 milionů korun. Již v těchto dnech 
mohou zaměstnavatelé podávat své žádosti k účasti 
v tomto projektu.

„Nezaměstnanost ve Zlínském kraji kopíruje 
ve svém růstu celorepublikovou křivku, je ve své historii 
nejvyšší a zřejmě nejde o konečný stav, což je velmi 

vážná situace. Plánovanými či již zahájenými investicemi 
do všech oblastí veřejného zájmu ve výši 1,3 miliardy 
korun se Zlínský kraj snaží, spolu s efektivním využitím 
evropských peněz, zmírnit dopady krize na svém území. 
Těmito projekty dáváme lidem v regionu práci, ale také 
do budoucna vytváříme nová pracovní místa, kterých by 
mělo být vytvořeno na pět set,“ přiblížil současnou situaci 
hejtman Zlínského kraje Stanislav Mišák. 

Společného jednání, které se konalo 2. února letoš-
ního roku, se spolu s hejtmanem Zlínského kraje zúčast-
nili Ing. Zdeněk Semerád , ředitel Úřadu práce ve Zlíně, 
JUDr. Karel Smíšek, ředitel Úřadu práce v Kroměříži, 
Ing. Richard Janíček, ředitel Úřadu práce v Uherském 
Hradišti a RNDr. Miroslav Mrázek, ředitel Úřadu práce 
ve Vsetíně.

regulační poplatky v centru pozornosti 
ministerstva vnitra

zlín (Kraj – ple) – Zlínský kraj poskytuje ze svého 
rozpočtu pacientům v nemocnicích v Uherském Hradišti, 
Kroměříži, Vsetíně a Zlíně dar na úhradu 30,- Kč poplatku 
za návštěvu u lékaře, při níž bylo poskytnuto klinické 
ošetření, a 60,- Kč poplatku za každý den pobytu v nemoc-
nici pro děti do 18 let a občany nad 70 let. Tento systém 
poskytování darů občanům na úhrady regulačních po-
platků byl v prosinci 2008 schválen radou kraje i krajskými 
zastupiteli. Od února 2009 tedy Zlínský kraj poskytuje ze 
svého rozpočtu dary na úhradu regulačních poplatků.

„Podle našeho názoru jsou regulační poplatky v roz-
poru s Ústavou ČR, i Ústavní soud tuto záležitost uzavřel 
s tím, že poplatky mohou být použity pouze tam, kde 
hrozí zneužívání zdravotní péče, což nebylo prozkoumá-
no a poplatky byly zavedeny plošně,“ objasnil hejtman 
Zlínského kraje Stanislav Mišák. 

Zlínský kraj tak na svém území dodržuje zákon 
a regulační poplatky jsou v jeho nemocnicích vybírány. 
Platí je samotní pacienti a ti mohou prostřednictvím 
nemocnice požádat Zlínský kraj o dar právě v této výši. 

Tento postup se však nelíbí Ministerstvu vnitra ČR, které 
ve středu 6. ledna doručilo Zlínskému kraji oznáme-
ní o zahájení správního řízení o pozastavení usnesení 
Zastupitelstva i Rady Zlínského kraje, na jejichž základě 
jsou za pacienty hrazeny regulační poplatky. Zlínský kraj 
považuje svůj postup v souladu se zákonem za správný 
a z tohoto důvodu v proplácení regulačních poplatků 
nehodlá nic měnit. Obyvatelé tak budou i přes probíhající 
správní řízení ze strany ministerstva vnitra moci nadále 
využívat darů Zlínského kraje. „Teprve pozastavením 
platnosti usnesení krajského zastupitelstva minister-
stvem vnitra, které bychom respektovali, podnikneme 
další kroky, případně nevylučuji, že se obrátíme na soud,“ 
pokračovala krajská radní Hana Příleská. 

Zlínskému kraji na regulačních poplatcích mimo 
jiné vadí také to, že za jednu službu občané platí dvakrát. 
Jednou ze zdravotního pojištění a podruhé formou regu-
lačních poplatků. „Je to jako kdybyste šli do prodejny, tam 
zaplatili zboží a ještě k tomu zaplatili poplatek, že jste tam 
vstoupili,“ dodal hejtman Stanislav Mišák.
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TJ Sokol Tvrdonice uspořádal 31. 10. 2009 již 2. 
ročník BENAPO CUPU v judo pro mladé závodníky do 12 
let. Závodníci z oddílu judo SK Spartak Hulín si z pěkné 
oblasti vinic přivezli 8 medailí.

kateGorie mláďat:
1. místo – Jan Franek
2. místo – Zuzana Eliášová, Adam Zapletal,
 David Jetelina, Pavlína Rozkydalová
3. místo – Adam Formánek
4. místo – Aleš Čechmanem

O měsíc později se ve stejné oblasti v Kosticích konal 
Mikulášský turnaj mláďat a mladších žáků.

Nejúspěšnějšími závodníky z Hulína byli Daniel 
Vydra a Daniel Kroupa, kteří získali 1. místo. Na 2. místě 
se umístili Zuzana Eliášová a Adam Zapletal, 3. místo 
obsadil Tomáš Žůrek a 5. místo obsadili David Jetelina, 
Pavlína Rozkydalová a Adam Formánek

Velkého úspěchu dosáhli naši mladí judisté již 
v listopadu na Slovensku. Byli to dva hulínští závodníci 

judisté opět přivezli medaile

Úspěch hulínského oddílu judo na jihu moravy

Petr Eliáš a Daniel Vydra, kteří na Mezinárodní velké ceně 
starších žáků v Považské Bystrici získali bronzové medaile. 
Tohoto turnaje se zúčastnili závodníci z pěti států.

Dušan Horák

Hulínští judisté nosí domů i zlaté medaile.

diabetoložka mUdr. jitka Hasalová
připomíná pacientům, kteří by rádi navštívili

její ordinaci v Hulíně, 

že dia amBUlance  ordinUje vždy poUze v licHé týdny 
dle kalendáře, a to ve čtvrtek.

objednat se můžete na telefonu 733 648 740. 
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oHlédnUtí

reklama

prodám 
stavební pozemek 

v záříčí, 
is na pozemku, velikost 750 m2, 

cena dohodou. 
tel.: 775 964 301.

• Ministr životního prostředí RNDr. Miloš 
Kužvart rozhodl o poskytnutí prostředků ze 
Státního fondu životního prostředí ČR na re-
kultivaci skládky odpadů Padělky. Dotace státu 
činí 60% celé investice, což reprezentuje suma 
31 mil. 670 tis. korun a půjčka s tříprocentním 
úrokem bude tvořit 20%. Ve finančním vyjád-
ření je to 42 mil. 227 tis. korun.

•	Prodej obecních bytů byl zahájen. Včetně 
těch, o které jejich stávající zájemci neprojevili 
zájem, a proto se tyto byty budou dražit. Prodej 
bytů měl být ukončen do konce října 2000.  

• První byl kluk – napsali jsme o narození 
prvního občánka roku 2000. Dostal jméno Jan 
a jeho rodiče, Pavlína a Vladimír Mikulíkovi,  
se dočkali vytouženého prvního dítěte.

• Vytouženým dítětem ovšem nejspíš 
nebyl malý „Plaváček“, který později dostal 
jméno Radovan Novák. Když 14. ledna našel 
důchodce ze sídliště Višňovce na prahu svého 
bytu živý uzlíček – plačící miminko- bylo to 
opravdové pozdvižení. Zdravý chlapeček pak 
putoval do kroměřížské nemocnice, kde dostal 
jméno Radovan, které připadlo na osudný den 
nálezu. Z novorozeneckého oddělení putoval 
malý Radovan do kojeneckého ústavu v Kyjově. 
Věřme, že po deseti letech už má svůj opravdo-
vý domov a milující adoptivní rodiče.

Hulíňan 
před deseti lety…
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Ve školní družině je bezva. Užíváme si i bobování 
u kostela.

Když jedeme plavat do Kroměříže, 
potřebujeme velké svačiny.

Klidně se k nám mohou přijít podívat i mámy. 
Opravdu nám nic nechybí.

Rej masek - to bylo něco! Malá tělocvična 
v družince se jen otřásala…

Ještě fotografie na památku. Zmalovali jsme se, že by nás vlastní máma nepoznala. 

Hulíňan     2/2010

24

oHlédnUtí

reklama

prodám 
stavební pozemek 

v záříčí, 
is na pozemku, velikost 750 m2, 

cena dohodou. 
tel.: 775 964 301.

• Ministr životního prostředí RNDr. Miloš 
Kužvart rozhodl o poskytnutí prostředků ze 
Státního fondu životního prostředí ČR na re-
kultivaci skládky odpadů Padělky. Dotace státu 
činí 60% celé investice, což reprezentuje suma 
31 mil. 670 tis. korun a půjčka s tříprocentním 
úrokem bude tvořit 20%. Ve finančním vyjád-
ření je to 42 mil. 227 tis. korun.

•	Prodej obecních bytů byl zahájen. Včetně 
těch, o které jejich stávající zájemci neprojevili 
zájem, a proto se tyto byty budou dražit. Prodej 
bytů měl být ukončen do konce října 2000.  

• První byl kluk – napsali jsme o narození 
prvního občánka roku 2000. Dostal jméno Jan 
a jeho rodiče, Pavlína a Vladimír Mikulíkovi,  
se dočkali vytouženého prvního dítěte.

• Vytouženým dítětem ovšem nejspíš 
nebyl malý „Plaváček“, který později dostal 
jméno Radovan Novák. Když 14. ledna našel 
důchodce ze sídliště Višňovce na prahu svého 
bytu živý uzlíček – plačící miminko- bylo to 
opravdové pozdvižení. Zdravý chlapeček pak 
putoval do kroměřížské nemocnice, kde dostal 
jméno Radovan, které připadlo na osudný den 
nálezu. Z novorozeneckého oddělení putoval 
malý Radovan do kojeneckého ústavu v Kyjově. 
Věřme, že po deseti letech už má svůj opravdo-
vý domov a milující adoptivní rodiče.

Hulíňan 
před deseti lety…



Hulíňan na internetu: www.hulin.cz

Plošná reklama – 10 Kč za 1 cm² v černobílém provedení, v barevném provedení 5000 Kč  
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Všem maminkám, babičkám a tetám k blížícímu se mezinárodnímu dni žen 
ze srdce blahopřejeme!


